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Den 21. september 2022 

FVM 206 

 

Folketingets Europaudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 273 (Alm. del), som Folketingets Europaudvalg har stillet til 

ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 25. august 2022. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Søren Søndergaard (EL). 

Spørgsmål nr. 273 (Alm. del) fra Folketingets Europaudvalg 

”Ministeren bedes redegøre for, om der er fundet løsninger på det problem, at EU-forordningen 2019/6 

om veterinærlægemidler ifølge danske dyrlæger vil føre til et øget forbrug af antibiotika, samt det pro-

blem, at kaniner – der holdes som kæledyr – med forordningen defineres som dyr til konsum, og derfor 

underlægges forordningens skrappe krav.” 

Svar 

Danmark har gentagne gange forsøgt at finde en løsning på de mulige negative konsekvenser, som vete-

rinærlægemiddelforordningens artikel 106, stk. 1, ifølge danske dyrelæger, kan have på udviklingen af 

antibiotikaforbruget i Danmark.  

 

Senest har Danmark rejst problemstillingen over for Kommissionen på et EU High Level møde den 20. 

juni 2022 om forordningen. Kommissionen fastholdt, at en opdatering af markedsføringstilladelserne 

er den eneste mulige løsning på problemet. Vi vil dog fra dansk side blive ved med at holde fast i, at vi 

ikke mener, at den er nuværende bestemmelse i artikel 106, stk. 1, om, at markedsføringstilladelserne 

skal følges uden undtagelse, er hensigtsmæssig – og vi vil derfor fortsat bringe problemstillingen op i 

relevante sammenhænge.  

 

Fødevarestyrelsen arbejder også på flere fronter i forhold til at lette kravene for medicinering af kæle-

kaniner. For det første arbejder Fødevarestyrelsen for, at der på EU-niveau etableres en ordning i Dan-

mark, som gør det muligt at ekskludere kælekaniner fra fødekæden. Formålet med dette er at sikre, at 

adgangen til lægemidler for kælekaniner ikke begrænses ud fra hensyn til fødevaresikkerheden. Føde-

varestyrelsen er helt konkret i gang med at udvikle en model for dette. Modellen forventes at være klar 

i løbet af de kommende måneder, hvorefter den vil skulle præsenteres for Kommissionen. I forhold til 

implementering af modellen vil det afhænge af Kommissionens reaktion herpå.  
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Sideløbende med udarbejdelsen af ovennævnte model arbejder Fødevarestyrelsen på en ændring af dy-

reejerbekendtgørelsen1, så ejere af kælekaniner fremover ikke vil være omfattet af kravet om medicin-

håndteringskursus. En ændring af bekendtgørelsen forventes at kunne træde i kraft senest 1. juli 2023.  

 

 

Rasmus Prehn  

/ 

 

 

Jesper Wulff Pedersen 

 

                                                             
1 Bekendtgørelse nr. 2541 af 15. december 2021 om dyreejeres anvendelse af lægemidler til dyr.  
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